



RCMP  
HERITAGE  
CENTRE

LE CENTRE DU  
PATRIMOINE  
DE LA GRC

**IMMEDIATE RELEASE**

**April 17, 2024**

## **The RCMP Heritage Centre welcomes Budget 2024's further investment in establishing the National RCMP Museum that Canadians have asked for**

**REGINA, SK – April 17, 2024:**

The Government of Canada announced today, through *Budget 2024: Fairness for Every Generation* that it will invest in reconciliation and Prairie economic development through \$1.6 million in 2024 and \$1.6 million in 2025-2026 for the RCMP Heritage Centre.

\$1.6 million in 2024 will assist the Heritage Centre in continuing to take meaningful steps toward becoming a Canadian National Museum, a process started in 2019 through a mandate letter commitment for the Minister of Canadian Heritage.

"Today's announcement is a welcome and positive step in our ongoing efforts to become Canada's next National Museum, which, when established, will be only the third outside of the National Capital Region," said Sam Karikas, CEO. "We echo the position noted in the budget that Canada's rich cultural fabric is full of long and celebrated histories. With the RCMP, we have 150 years of Canadian history, and with a National RCMP Museum, we have the opportunity to share that history with the world; from diverse perspectives, and from a place of dialogue, reflection, and reconciliation. These uniquely Canadian stories not only deserve to be told, they must be told—inspiring, difficult, and everything in between."

As part of its work to be recognized as a National Museum, the RCMP Heritage Centre completed a Canada-wide engagement in November 2022. The engagement was designed with a distinction-based and intersectional approach to speak with Indigenous individuals and communities, 2SLGBTQ+ individuals, equity-deserving and racialized communities, and current and former RCMP members. The response in favour of a National RCMP Museum was overwhelmingly positive.



RCMP  
HERITAGE  
CENTRE

LE CENTRE DU  
PATRIMOINE  
DE LA GRC

Eighty-nine per cent of respondents said it was “important” or “very important” that Canadians have access to a National Museum in Regina that honours the courageous contributions of the RCMP while telling the most difficult stories with dignity and compassion.

As a National Museum, the Heritage Centre would continue to tell the stories of duty, bravery, and service, and also the complex and difficult stories with accounts of the RCMP’s role in Residential Schools and MMIWG2S, and other challenging aspects of our history.

Once established as a National Museum, an annual investment of \$7 million per year ongoing would provide part of the funds the RCMP Heritage Centre needs to operate. Given its size and scope, this annual appropriation is a fraction of many other museums.

“The Board is pleased to see this investment through PrairiesCan,” said Patricia Warsaba, K.C., Chair of the Board of Directors, “The Government of Canada must now deliver on its commitment and officially establish a National RCMP Museum. We look forward to continuing to collaborate with PrairiesCan and the Department of Canadian Heritage on the next steps, and in building on our established track record.”

-30-

For more information, please contact:

Sam Karikas, CEO  
sam.karikas@rcmphc.com  
306-737-5094

**About the RCMP Heritage Centre:**

Designed by the world-famous architect, Arthur Erickson, the RCMP Heritage Centre is a statuesque building that is home to the story of the Royal Canadian Mounted Police. This non-profit organization is located in the capital city of Regina, and neighbours the RCMP Saskatchewan headquarters and “Depot” Division.

Our galleries explore over a century of RCMP history, from the formation of the North-West Mounted Police in 1873, to the modern-day Mountie. With 150 years of history to share, our staff are dedicated to providing education, reflection, and dialogue. Visit <https://rcmphc.com/> for more details about our education, programming, and events.

We acknowledge that the land on which we gather, and where the RCMP Heritage Centre is located is Treaty 4 territory, which is the traditional territory of the Anihšīnābēk, Nēhiyawak, Dakota, Lakota, and Nakota Peoples, and the original home of the Métis Nation. We recognize and acknowledge their culture and contributions.



RCMP  
HERITAGE  
CENTRE

LE CENTRE DU  
PATRIMOINE  
DE LA GRC

**PUBLICATION IMMÉDIATE**

**17 avril 2024**

## **Le Centre du patrimoine de la GRC salue le nouvel investissement du budget de 2024 dans la création du Musée national de la GRC réclamé par les Canadiens.**

**REGINA, SK – 17 avril 2024 :**

Le gouvernement du Canada a annoncé aujourd'hui, dans le cadre du budget 2024 : **Une chance équitable pour chaque génération**, qu'il investira dans la réconciliation, et le développement économique des Prairies grâce à 1,6 million \$ en 2024 et 1,6 million \$ en 2025-2026 pour le Centre du patrimoine de la GRC.

1,6 million \$ en 2024 aideront le Centre du patrimoine à poursuivre la transition nécessaire pour devenir un musée national canadien, un processus amorcé en 2019 à la suite d'un engagement pris dans une lettre de mandat pour le ministère du Patrimoine canadien.

« L'annonce d'aujourd'hui est une étape positive et bienvenue dans nos efforts continus pour devenir le prochain musée national du Canada, qui, une fois établi, sera seulement le troisième à l'extérieur de la région de la capitale nationale », a déclaré Sam Karikas, chef de la direction. « Nous faisons écho à la position exprimée dans le budget, selon laquelle le riche tissu culturel du Canada est rempli d'histoires longues et célèbres. Avec la GRC, nous avons 150 ans d'histoire canadienne, et avec un musée national de la GRC, nous avons l'occasion de partager cette histoire avec le monde, à partir de perspectives diverses et d'un lieu de dialogue, de réflexion et de réconciliation. Non seulement ces histoires typiquement canadiennes méritent-elles d'être racontées, elles doivent l'être - qu'elles soient de nature inspirante, troublante ou autre . »

Dans le cadre de sa démarche pour être reconnu comme un musée national, le Centre du patrimoine de la GRC a mené à bien une mobilisation à l'échelle du pays en novembre 2022. Cette mobilisation a été conçue selon une approche intersectionnelle et fondée sur les distinctions, afin de s'adresser aux personnes et aux communautés autochtones, aux personnes 2SLGBTQ+, aux communautés racialisées et en quête d'équité, ainsi qu'aux membres actuels et anciens de la GRC. La réponse en faveur d'un musée national de la GRC a été extrêmement positive.

Quatre-vingt-neuf pour cent des personnes interrogées ont déclaré qu'il était « important » ou « très important » que les Canadiens aient accès à un musée national à Regina qui rende



hommage au courageux apport de la GRC, tout en racontant les histoires les plus difficiles avec dignité et compassion.

En tant que musée national, le Centre du patrimoine continuerait de raconter les histoires de devoir, de bravoure et de service, et aussi les histoires complexes et difficiles, avec des comptes rendus du rôle de la GRC dans les pensionnats et le MMIWG2S, ainsi que d'autres aspects difficiles de notre histoire.

Une fois établi en tant que musée national, un investissement annuel de 7 millions de dollars par an fournirait une partie des fonds dont le Centre du patrimoine de la GRC a besoin pour fonctionner. Compte tenu de sa taille et de sa portée, ce crédit annuel ne représente qu'une fraction de celui de nombreux autres musées.

« Le conseil d'administration se réjouit de cet investissement de PrairiesCan », a déclaré Patricia Warsaba, K.C., présidente du conseil d'administration. « Le gouvernement du Canada doit maintenant respecter son engagement et créer officiellement un musée national de la GRC. Nous attendons avec intérêt de continuer à collaborer avec PrairiesCan et le ministère du Patrimoine canadien quant aux prochaines étapes et de tirer parti de notre expérience. »

-30-

Pour plus d'information, veuillez communiquer avec :

Sam Karikas, Directeur général

sam.karikas@rcmphc.com

306-737-5094

**À propos du Centre du patrimoine de la GRC :**

Conçu par l'architecte de renommée mondiale Arthur Erickson, le Centre du patrimoine de la GRC est un immeuble imposant qui abrite l'histoire de la Gendarmerie royale du Canada. Cet organisme sans but lucratif est situé dans la capitale, Regina, et est voisine du quartier général de la GRC en Saskatchewan et de la Division Dépôt.

Nos galeries explorent plus d'un siècle d'histoire de la GRC, depuis la création de la Police montée du Nord-Ouest en 1873 jusqu'à la GRC d'aujourd'hui. Avec 150 ans d'histoire à partager, notre personnel se consacre à l'éducation, à la réflexion et au dialogue. Visitez le site <https://rcmphc.com/> pour plus de détails sur notre démarche d'éducation, notre programmation et nos événements.

Nous reconnaissons que la Saskatchewan est un territoire situé sur des terres régies par des traités. Ces traités servent à établir des relations avec les Peuples autochtones. Le Centre du patrimoine de la GRC est situé sur le territoire régi par le Traité 4, qui est la terre ancestrale des Nehiyaw/Cree, Sauteaux, Dakota, Lakota, Nakota et Pieds-Noirs. Le Centre du patrimoine de la GRC reconnaît le territoire traditionnel des Métis et honore leurs contributions.